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بـــا شـــروع فصل نقل و انتقالات لیگ برتر شـــاهد افزایـــش بی رویه قیمت 
بازیکنانی هستیم که بعضا حتی سابقه و تجربه چندانی نداشته و به واسطه 
یکی دو فصل درخشش در لیگ ایران رقم های بالا و چند ده میلیاردی را 
درخواست می کنند. این درحالی است که در تاریخ لیگ ایران شاید بعضا 
بازیکنانی درخشیده اند که به حق خود نرسیده و چه بسا این نفرات امروز 
بیشتر از هر زمانی حسرت بخورند که چرا در این برهه زمانی فوتبالیست 
نشده اند. یکی از بازیکنانی که سال های حضورش در میدان به واسطه 
یک مصدومیت، یک شبه به پایان رسید میلاد میداوودی مهاجم اسبق و 
محبوب استقلالی هاست که در این خصوص و البته مسائل مرتبط دیگر 

با استقلال دقایقی با وی همکلام شدیم که در ادامه می خوانید. 

گویا برای مربیگری در ســـطوح بالاتر دورخیز کرده ای و نیم نگاهی هم به نیمکت 
تیم های بزرگ تری داری؟ این موضوع درست است؟

در کلاس های مربیگری شرکت می کنم. به تازگی هم قرار بود در یک دوره تکمیلی 
شرکت کنم که کارهایم مقداری طول کشید. اما کلاس های B را ثبت نام کرده ام 

و ان شاءالله از 10، 15 روز دیگر دوره های جدید را شروع خواهم کرد. 

اوضـــاع و احـــوال فوتبـــال ایران را دنبال می کنی؟ از تحولات و اخباری که این روزها 
وجود دارد مطلع هستی؟

بله کم وبیش. البته نه همه خبرها چون یک سری از آنها ارزش خواندن ندارند. 

کـــدام خبرهـــا ارزش خواندن ندارند؟ اینکه قیمـــت بازیکنان تا این اندازه بی رویه 
افزایش پیدا کرده یا فسادی که به تازگی ابعاد آن فاش شده است؟

هم این مساله و هم مسائل عجیب وغریب دیگری که به تازگی رو شده و باعث 
تاسف است. اینکه فکر کنیم این اتفاقات و فساد ها برای الان است و یک شبه 
رو شـــده، فکر نمی کنم چنین چیزی باشـــد بلکه قطعا ســـابقه چند ساله دارد و 
سال هاست این اتفاقات افتاده و تازه امروز رو شده است. اگر بخواهیم این طور 
فکر کنیم یک دفعه چنین اتفاقاتی می افتد و رســـانه ای می شـــود، بعید می دانم 

چنین چیزی باشد. 

درباره افزایش قیمت بازیکنان هم صحبت کنیم. ارقام 30 و 40 میلیارد تومان بعضا 
برای بازیکنانی مطرح می شـــود که تازه یک ســـال اســـت خودی نشان داده و اسم 
آنها در یک فصل اخیر تازه در دهان ها افتاده است. در چنین فضایی اگر شما هنوز 

فوتبال بازی می کردی چقدر ارزش قیمتی داشتی؟
بحث من مطرح نیست. در هر صورت هر سال مبالغ اضافه می شود اما اینکه 
یاد اســـت، ما نمی توانیـــم در این مورد صحبت کنیم  بگوییـــم ایـــن رقم ها کم یا ز
چون بازیکنان هم زحمت خود را می کشند. حالا بستگی دارد این رقم ها در چه 

شـــرایطی و برای چه بازیکنی پرداخت می شـــود. به هر صورت کارشناسانی که 
وجود دارند بهتر می توانند در این مورد نظر بدهند. با این حال زمان ما با اینکه 
یکنی که با 300،   خیلی هم دور نیست اصلا صحبت این رقم ها مطرح نبود و باز
400 میلیون جابه جا می شـــد همه می گفتند چه خبر اســـت که این رقم ها را به 
بازیکنان می دهید. اما الان به قول شما صحبت از 30 یا 40 میلیارد است و کک 
کسی هم نمی گزد. البته مسائل اقتصادی هم خیلی روی این رویکرد تاثیر دارد. 
شاید زمان ما یک پژو 206 را 11 تا 12 میلیون می خریدید اما الان باید بابت همان 
تا یک میلیارد هم پول بدهید. این یعنی اینکه نســـبت به وضعیت اقتصادی 
کشور این مبالغ هم دارد افزایش پیدا می کند. بنابراین نمی توان گفت بازیکن دارد 
پول زیادی می گیرد. هرچند بحث آنهایی که طاقچه بالا می گذارند جداست. 

شما در زمان بازی از محبوبیت بالایی برخوردار بودی و به نظر می رسد اگر در این 
دوره بازی می کردی قطعا رقم زیادی هم نصیبت می شد. 

این محبوبیت که لطف همیشـــگی هواداران بوده اما من در آن دوران درحالی 
با 350 میلیون با اســـتقلال برای ســـال اول قرارداد بســـتم که رقم پیشـــنهادی من 

400 میلیون بود. 

با این رقم ها به نظر شما بحث سقف بودجه می تواند واقعی باشد یا باز هم باید 
شاهد زیرمیزی و دادن دلار و زمین در کنار رقم قرارداد باشیم؟

نهاد یا جایی نیســـت که بخواهد این مســـائل را بررســـی دقیقی کند و متاسفانه 

هرچقدر هم فدراسیون سختگیری کند این اتفاقات می افتد. به نظرم بحث مالی 
هرچقدر هم باشد باید شفاف باشد و همه رقم آن را بدانند و همه چیز مشخص 
باشد. نباید این طور باشد که بازیکن با یک مبلغی قرارداد ببندد بعد اینور و آنور 
به دنبال زمین و دلار و ماشین یا همان اصطلاحا زیرمیزی باشد. این کارها اصلا 
درست نیست و همه چیز باید شفاف باشد. این درحالی است که در هیچ جای 
دنیا شما چنین چیزهایی را نمی بینید. بحث مالی یک طرف و بحث مالیاتی 

هم طرف دیگر که سعی می شود همان را هم دور بزنند. 

زمان شما خبری از زیرمیزی و این صحبت ها بود؟
ی هم که به استقلال آمدم همان طور که  نه این چیزها که نبود هیچ، بلکه روز
گفتم 50 میلیون تومان هم تخفیف دادم. فتح الله زاده شاهد است و می توانید 
ی بپرســـید. من گفتم 400 میلیون اما ایشـــان در جلســـه ای که 10 دقیقه به  از و
یاد اســـت و من هم 50 میلیون تومان را  طول انجامید به من گفت این مبلغ ز
 ... کم کردم تا قراردادم 350 میلیون بشـــود. از زیرمیزی و پاداش گل و آپشـــن و
یکن قرارداد می بندد که گاهی رقم آپشنی که می گیرد  اصلا خبری نبود. الان باز
. یا مهاجم است  ی کند دیگر یکن باید باز از قراردادش هم بیشـــتر اســـت. باز
ی کند یا مدافع اســـت و باید دفاع  باید گل بزند یا هافبک اســـت باید گلســـاز
کند یا گلر که نباید اجازه بدهد دروازه تیمش باز شود. دیگر آپشن گل و پاس 
یکنی مشـــخص است اما اینکه  گل و کلین شـــیت را نمی فهمم. وظیفه هر باز
چطور این آپشـــن ها در فوتبال باب شـــده و تا این اندازه در قراردادها برجسته 

می شود دلیلش را نمی دانم. 

به تازگی هم که فسخ یک طرفه با بازیکنان باب شده است. 
بله، می بینیم چند مدل قرارداد جدید در فوتبال باب شده است که به طور مثال 
بازیکن به یکباره ول می کند و می رود و دست باشگاه در بزنگاه خالی می ماند. 
از ســـوی دیگر یک ســـری جاها باشگاه شانه خالی می کند. در هر صورت همه 
اینها بستگی به نوع و شکل بستن قرارداد دارد. البته این فقط به سطح باشگاهی 
تعلق نداشته و در سطح ملی هم دیدیم که چطور به یکباره ویلموتس تیم ملی 
را رها کرد و قراردادش را یک طرفه با تیم ملی و فدراسیون فسخ کرد. به هر حال 
یک ســـری قراردادها درســـت بسته نمی شـــود و اینکه چطور بسته می شود که به 
چنین جاهایی کشـــیده می شـــود، خودش سوال و ابهام بزرگی را ایجاد می کند. 
به هر حال برخی کارشناسان هستند که این قراردادها را می خوانند اما نوع بستن 
قراردادها معمولا برای باشـــگاه ها مشکل ســـاز می شـــود. هرچند باید تاکید کنم 
خیلی از بازیکنان هم هستند که مبالغ کامل قرارداد خود را نگرفته اند و باشگاه 
و مدیر برنامه هم بعد از آن پاســـخگو نبوده اند و همین موضوع باعث شـــده که 
این سال ها همین طوری جلو برویم و درنهایت هم بازیکن از ترس اینکه نتواند 
پولش را به صورت کامل دریافت کند، مدام مجبور به شـــکایت می شـــود. این 
ترس باعث شـــده اســـت تا یک ســـری بندهای جدید و سفت وسخت و بعضا 

عجیب وغریب به قراردادها اضافه شود. 

به اســـتقلال برســـیم. وضعیت این تیم را چطور می بینید؟ نکونام به کارش در این 
باشـــگاه ادامه می دهد و باید این تیم خیلی ســـریع کارش را برای حضور در لیگ 

برتر و لیگ نخبگان آغاز کند. 
در هر صورت پارسال شرایطی پیش آمد که باعث شد استقلال قهرمانی را از دست 
بدهد اما از نظر من جواد نکونام و کادر فنی اش با وجود تمام موانع و مشکلاتی 
که وجود داشت تلاش خود را کردند. البته در وضعیتی این نتایج به دست آمد 
کم نبود اما با همه این اوصاف امسال دیگر  که شرایط زیاد خوبی بر این تیم حا
باید همه چیز فراهم باشد تا ان شاءالله بتوانند برای قهرمانی از همان اول بجنگند 

و شرایط خیلی خوبی را فراهم کنند. 

شنیده می شود مدیران این باشگاه بدون هماهنگی با کادر این تیم در حال جذب 
بازیکن خارجی هستند. 

از این موضوع زیاد مطلع نیستم؛ هرچند چیزهایی شنیدم اما قطعا جواد نکونام 
در لیستی که می دهد و بازیکنانی که جذب می کند باید خودش نظر اول و آخر 
را بدهد. اگر هم بازیکنی را جذب کرده اند یا اینکه هنوز قراردادی بســـته نشـــده 
بایـــد به نظرم با ســـرمربی تیم هماهنگ شـــود. امیدوارم در هـــر صورت اتفاقات 
خوبی بیفتد تا در پایان فصل نتیجه این اتفاقات و تعاملی که صورت می گیرد 
به قهرمانی ختم شـــود. به هر حال ســـال گذشته یک سری تنش ها و اختلافات 
بین مدیریت و کادر وجود داشت که امیدوارم امسال دیگر شاهد این تنش ها 
نباشیم تا تمام کسانی که دست اندرکار تیم هستند با آرامش بتوانند کار خود را 

انجام داده و تیم را به سمت موفقیت پیش ببرند.

میلاد میداوودی: امسال باید همه شرایط برای موفقیت استقلال فراهم شود

برای خرید بازیکن باید نکونام حرف اول و آخر را بزند
 وظیفه بازیکن مشخص است؛ آپشن در قرارداد را نمی فهمم                 در هیچ جای دنیا مثل اینجا قراردادهای زیرمیزی ندارند

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
خبرنگار گروه ورزش

نیلوفرمژدهی
خبرنگار

موضوع واگذاری باشگاه نساجی پیچیده تر از آن چیزی است که فکرش را کنید. 
شرایط سخت باشگاه داری برای رضا حدادیان درحالی که در بیزینس هایش مرد 
موفقی به حســـاب می آیند او را دلســـرد کرده اســـت. از آنجا که تیم نساجی طی 
سال های اخیر به جز یک قهرمانی در جام حذفی همواره جزء تیم های فانوس 
به دســـت لیگ محســـوب می شده فشـــار مضاعفی روی مالکش آورد تا جایی 
کـــه بالاخـــره بعـــد از دو فصـــل مقاومت، به ناتوانی در فعالیـــت در عرصه فوتبال 
اعتراف کرد و حالا قصد واگذاری دارد. این نشان می دهد که خصوصی سازی در 
ورزش درحالی که همچنان بخش اعظم باشگاه ها از هزینه های دولتی استفاده 

می کنند، ممکن نیست. 

آبپاکیرویدستفدراسیون
فصل نقل و انتقالات تابســـتانی آغاز شـــده و باشـــگاه نســـاجی همچنان جزء 
باشگاه هایی است که قصد تیم داری ندارد. از فدراسیون فوتبال با رضا حدادیان 
تمـــاس گرفتنـــد و اعلام کردند فعالیتش را برای فصل جدید آغاز کند اما او آب 
پاکی را روی دســـت مســـئولان فدراســـیون ریخت و اعلام کرد تمایلی به ادامه 

تیم داری ندارد. 
ظاهرا توان اداره باشـــگاه برای حدادیان ممکن نیســـت؛ چراکه هیچ حمایتی از 
استان دریافت نمی کند و دیگر به تنهایی قادر نیست هزینه های باشگاه نساجی 
را تامین کند. از طرفی هنوز خریداری که بتوان تیم را به او سپرد برای این باشگاه 
پیدا نشده است. تاکنون فقط دو نفر خواهان خرید امتیاز این باشگاه بودند که 
هم رقم شان بسیار پایین بود و هم اهلیت شان مورد تایید حدادیان قرار نگرفت. 
از این رو تا مالک جدید روی کار بیاید و سرمربی را انتخاب کند زمان زیادی از 
دست رفته است . شنیده ها حاکی از آن است درصورتی که مالک مناسبی برای 
باشگاه نساجی پیدا نشود حدادیان تیم را به استانداری می دهد و خودش نیز 

به آنها کمک می کند اما مستقیما تیم داری نخواهد کرد. 
البته در این مدت تلاش شـــد تا اســـتانداری و اداره کل شـــرایطی بهتری را برای 
نســـاجی به وجود بیاورند و حتی دو تن از نمایندگان مجلس برای این مهم به 
ملاقات وزیر رفتند اما در شرایطی که دولت در حال تغییر است رضایت وزیر 
فعلی پشتوانه محکمی برای باشگاه نساجی نیست. دولت جدید می تواند هر 
تصمیمی که در این دولت گرفته شده را وتو کند. از آنجا که طی پنج سال اخیر 
هیچ عزمی برای اجرایی کردن وعده ها وجود نداشت ظاهرا مالک باشگاه دیگر 
این وعده ها را قبول ندارد و تمایلی به فعالیت نشـــان نمی دهد. گویا حدادیان 
فصل قبل هم تمایل به واگذاری داشت اما چون تیم آسیایی بود از این تصمیم 
منصرف شد. او حتی فصل قبل نیز که به عنوان نماینده ایران راهی لیگ قهرمانان 
آسیا شده بودند هیچ حمایت معنوی و زیرساختی از سوی مسئولان استان ندید. 
یکی از دلایلی که حدادیان را نسبت به مسئولان استانی بدبین کرده آماده نشدن 

ورزشگاه شهید وطنی و از دست رفتن مجوز حرفه ای است. آنها فصل گذشته 
موفق شده بودند مجوز حرفه ای بگیرند اما در این فصل مجوزشان به لطف آماده 
نشـــدن ورزشـــگاه وطنی به مجوز ملی تبدیل شد. گویا حدادیان 6۷ میلیارد به 
مســـئولان جهت تجهیز اســـتادیوم وطنی پرداخت کرده بود و بخش دیگری از 
هزینه هـــا بـــه عهـــده اداره کل بود اما آنها نتوانســـتند ورزشـــگاه وطنی را مطابق با 
تاییدیه های فیفا تجهیز کنند. از این رو مجوز حرفه ای شان لغو شد. به همین 
دلیل حدادیان با وجود اینکه فدراســـیون خواهان ادامه فعالیت این باشـــگاه با 
حضور او بود از ادامه فعالیت منصرف شد؛ چراکه احساس می کند دغدغه ای 
در اســـتان برای فعالیت این باشـــگاه وجود ندارد و به همین دلیل بودجه ای که 

برای این استان در نظر گرفته می شود صرف اولویت های دیگری شده است. 

واکنشمدیرکلورزشاستان
روز چهارشنبه جلسه بررسی و رفع مشکلات باشگاه نساجی و ورزشگاه شهید 
، علی  وطنی در دفتر فرمانداری قائم شهر با حضور جواد مولایی فرماندار قائم شهر
 ، رجبی مدیرکل ورزش و جوانان استان مازندران، کاظم علیپور شهردار قائم شهر
روشنک و فرزین فر نمایندگان سازمان لیگ فوتبال، رحیم درزی خلردی رئیس 
هیات فوتبال اســـتان مازندران برگزار شـــد و جالب اینکه رضا حدادیان در این 
جلسه حضور نداشت. البته ظاهرا یکی از کارمندان باشگاه به عنوان نماینده 
نساجی در این جلسه حاضر شد اما عدم حضور حدادیان به معنی به رسمیت 
نشناختن تصمیمات این جلسه است. در همین خصوص یکی از نزدیکان این 
باشگاه به ما گفت: »حدادیان در جلسه فرمانداری شرکت نکرد؛ چراکه از نظر 

او عزمی برای فعالیت این باشگاه وجود ندارد ضمن اینکه با توجه به انتخابات 
ریاست جمهوری معلوم نیست دولت جدید تصمیماتی که در این جلسه گرفته 

شده است را قبول می کند یا نه.«
علی رجبی، مدیرکل ورزش و جوانان استان مازندران در این رابطه به »فرهیختگان« 
گفت: »با صحبت هایی که استاندار و من انجام دادیم و از حدادیان خواهش 
کردیم به کارش ادامه دهد، فعلا ادامه فعالیت مالک فعلی با باشگاه نساجی در 
دستور کار است و ما دنبال هیچ موضوع دیگری نرفتیم. من درخصوص جواب 
منفی اخیر حدادیان به فدراسیون فوتبال برای ادامه فعالیت نیستم، چراکه در 
جلسه ای که چهارشنبه گذشته درخصوص همین موضوع برگزار شد ما قول دادیم 
که در مسائل زمین و لجستیک کمک کنیم اما طبق قوانین امکان کمک ریالی 
بـــرای مـــا وجـــود ندارد. از وقتی به اداره کل آمـــدم به هر موردی که قول دادم عمل 

کردم که یکی از آنها تحویل زمین وطنی به باشگاه نساجی بود.«
وی در پاســـخ به این ســـوال که ورزشـــگاه وطنی به درســـتی تجهیز نشـــده بود و 
نتوانســـت مجوز برگزاری بازی بگیرد از این رو مجوز حرفه ای باشـــگاه نســـاجی 
لغو و باعث ناراحتی حدادیان شـــد، به ما گفت: »در جلســـه اخیر روشـــنک و 
نماینده باشگاه حضور داشتند و هر آنچه گفتند در دستور کار قرار گرفت تا به 
اتفاق باشگاه نساجی ایرادات را برطرف کنیم. البته ایرادات بزرگ و مهمی نبود 
که توان اجرای آن را نداشته باشیم. از این رو طی دستور کتبی که استاندار به ما 
داد هرچه ســـریع تر نســـبت به رفع ایرادات اقدام خواهیم کرد. درخصوص زمین 
تمریـــن هـــم اعـــلام کردیم که یکی دو زمیـــن را آماده می کنیم، بیایند ببینند و هر 

کدام را پسندیدند به نساجی واگذار می کنیم.«

الهامی:منسردرگمهستم
این اما همه اتفاقات درخصوص باشگاه نساجی نیست. زمان در حال از دست 
رفتن است و هرچند حدادیان قبل از اعلام انصراف از تیم داری قرارداد ۹5 درصد 
از بازیکنان را تمدید کرد اما استعفای ساکت الهامی به نوعی بزرگ ترین لطمه نقل 
و انتقالاتی به این باشگاه خواهد بود. الهامی بعد از اینکه متوجه شد حدادیان 
قصد فروش این باشگاه را دارد استعفا داد تا به قول خودش دست مالک جدید 
را بـــرای انتخـــاب مربی جدید باز بگذارد. غافل از اینکه هیچ خریداری تاکنون 
برای این باشگاه پیدا نشده و حتی حدادیان هم حاضر نیست تیم را تحت هر 

شرایطی و به هر فردی بفروشد. 
از وقتـــی حدادیـــان اعـــلام کرد دیگر قصد باشـــگاه داری ندارد ســـاکت الهامی 
به عنوان سرمربی این تیم از سمت خود استعفا داد. او معتقد بود با حدادیان و 
تیم او قرارداد بسته از این رو اگر آنها نباشند ادامه حضور او نیز بی معنی است. 
با این حال الهامی در طول این مدت با هیچ باشگاه دیگری وارد مذاکره نکرد. 
او هرچند از نســـاجی اســـتعفا داده بود اما امیدوار بود حدادیان از تصمیم خود 
منصرف شده و بار دیگر تیم داری کند تا او بتواند طبق قراردادش فصل آینده 
روی نیمکت نســـاجی بنشـــیند. حالا با اســـتعلام منفی که فدراســـیون از ادامه 
فعالیت حدادیان با نساجی گرفته، به نظر می رسد این باشگاه برای شروع فصل 
هیچ برنامه ای ندارد؛ در نتیجه این مربی اگر می خواهد فصل بعد نیز مربیگری 

کند باید به فکر تیم دیگری باشد. 
کت الهامـــی در ایـــن مورد بـــه »فرهیختگان« گفت: »بـــرای تصمیماتی که  ســـا
مســـئولان باشـــگاه نساجی گرفتند احترام قائلم از این رو وقتی بحث واگذاری 
پیش آمد جدا شدم تا گروه جدید دست شان برای فعالیت باز باشد و بتوانند 
تی که این باشگاه طی این پنج  این تیم را به سر منزل مقصود برسانند و مشکلا
سال داشت را برطرف کنند. به طوری که دودش به چشم هواداران نرود؛ چراکه 
پنج سال است به جز یک قهرمانی در سایر مواقع در ترس سقوط به سر بردند 
چـــون بـــا وجود همـــه تلاش هایی که حدادیان انجام داد به دلیل اینکه تنها بود 

به اهدافش نرسید.«
وی ادامه داد: »استعفای من هماهنگ شده نبود و برای این تصمیم با هیچ یک 
از مسئولان باشگاه نساجی مشورت نکردم؛ چراکه هر کسی روی کار بیاید مربی 
و آدم های خود را می آورد و حرفه ای است که من کنار بکشم. نمی شود تیم را به 
شرط حضور الهامی واگذار کرد. نه من چنین آدمی هستم که خود را به دیگران 
تحمیل کنم و نه مسئولان نساجی چنین کارهایی می کنند. زمان برای نساجی 
در حال از دســـت رفتن اســـت و ادامه راه ســـخت شده است. شنیدم مسئولان 
شهری در حال انجام دادن کارهایی هستند و امیدوارم هرچه سریع تر تصمیمی 

گرفته شود که به نفع این باشگاه باشد.«
این مربی با اشاره به اینکه با هیچ باشگاهی مذاکره نکرده به ما گفت: »متوجه 
شدم که رسما به فدراسیون اعلام کردند نمی خواهند به فعالیت شان ادامه دهند 
من واقعا سردرگم هستم؛ چراکه تا امروز هیچ مذاکره رسمی انجام ندادم. حالا 
نمی دانم چه کار باید انجام بدهم، آدمی نیستم که بگویم چندین پیشنهاد دارم 

و به مرحله ای رسیدم که واقعا نمی دانم چه پیش می آید.«

حدادیان به فدراسیون اعلام کرد باشگاه داری نمی کند، مسئولان استان: ادامه فعالیت حدادیان در دستور کار ماست!

گذاری نساجی کلاف سردرگم وا
الهامی: استعفای من هماهنگ شده نبود


